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PROTOKÓŁ Nr LIV/18 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 20 lipca 2018 r. 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 800 do godz. 1030 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył pięćdziesiątą czwartą sesję VII kadencji Rady 

Gminy Żurawica, która odbywała się w sali narad Urzędu Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 12 radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radni: Jacek Antosyk, Zdzisław 

Chytła, Wacław Szozda. 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Przyjęcie raportu z wykonania programu ochrony środowiska Gminy Żurawica za lata 2016–

2017. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Żurawica, 

2) w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których Gmina Żurawica jest organem prowadzącym, 

3) w sprawie ustalenia trybu udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby fizyczne i prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobierania 

i wykorzystania, 

4) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 

Przemyskiego na przebudowę dróg powiatowych poprzez budowę chodnika 

w miejscowościach: Buszkowice, Buszkowiczki, Kosienice, Maćkowice, Wyszatyce, 

Bolestraszyce, Orzechowce, 

5) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Żurawica i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

7) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żurawica, 

8) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

7. Wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące przedstawionego 

porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie (12 głosów za). 
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Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z LIII sesji z dnia 28 czerwca 

2018 r.. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonego protokołu z LIII 

sesji. 

Przewodniczący Rady przy braku pytań i uwag przystąpił do głosowania przyjęcia protokołu nr LIII/18 z 

sesji z dnia 28 czerwca 2018 r. Protokół został przyjęty przy 12 głosach za. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie przez Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 

Składowskiego informacji o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację oraz zapytał, czy 

radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Przy braku wniosków i pytań Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad. Punktu 5 – Przyjęcie raportu z wykonania programu ochrony środowiska Gminy Żurawica za 

lata 2016 – 2017. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni z materiałami na dzisiejszą sesję otrzymali 

przedmiotowy raport, a następnie prosił o omówienie raportu Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda 

Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki omówił przedkładany do przyjęcia raport z wykonania programu 

ochrony środowiska Gminy Żurawica za lata 2016–2017. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do przedstawionego 

raportu. 

Na obrady przybył radny Jacek Antosyk 

Radny Leszek Cichy zapytał o program dotyczący usuwania azbestu, który w poprzednich latach był 

realizowany a w obecnym nie, co jest tego powodem? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że w bieżącym roku niema dofinasowania zewnętrznego na to działanie 

i nie będzie ono realizowane. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych pytań i uwag przystąpił do głosowania przyjęcia raportu 

z wykonania programu ochrony środowiska Gminy Żurawica za lata 2016–2017. Raport został przyjęty przy 

13 głosach za. 

 

Ad. Punktu 6 – Podjęcie uchwał. 

 

1) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był dyskutowany na posiedzeniu komisji 

finansów i pozytywnie zaopiniowany został projekt z innymi stawkami wynagrodzenia, który jest projektem 

dalej idącym od przedłożonego przez wójta i będzie on procedowany w pierwszej kolejności. Następnie 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

dla Wójta Gminy Żurawica w wersji pozytywnie zaopiniowanej przez komisję gdzie wynagrodzenie Wójta 

Gminy Żurawica zostało zaproponowane na następującym poziomie:  

- wynagrodzenie zasadnicze w kwocie - 4 700,00 zł brutto, 

- dodatek funkcyjny w kwocie - 1 600,00 zł brutto, 
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- dodatek specjalny w wysokości 30 % łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 

w kwocie - 1.890,00 zł brutto. 

Przewodniczący Rady poprosił Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego o wyjaśnienie powodu 

konieczności podjęcia tej uchwały i ostatecznych skutków finansowych podjęcia tej uchwały dla wysokości 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Żurawica. 

Sekretarz Gminy poinformował, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika z nowego Rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 18 marca 2018 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych, które 

zmniejszyło górne granice wynagrodzeń zasadniczych wójtów. Proponowane w przedstawionym projekcie 

uchwały kwoty składników wynagrodzeń powodują, że łączne wynagrodzenie brutto miesięczne wójta 

pozostanie niezmienione i wynosić będzie 8 190 zł, obniży się jedynie dodatek za wieloletnią pracę o 80 zł 

brutto miesięcznie. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie procedowanej uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Jaremczuk stwierdził, że wójt wnioskując na początku 

kadencji o obniżenie wynagrodzenia w porównaniu do poprzedniej kadencji przewidział dzisiejszą sytuację 

i o wiele się nie pomylił.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w obecnej kadencji niepowołany został zastępca wójta, a kwota 

pobieranego wynagrodzenia nie była wysoka w porównaniu do obowiązujących wynagrodzeń. 

Przewodniczący Rady przy braku innych wniosków i pytań zamknął dyskusję nad projektem uchwały 

i przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za i dwóch głosach wstrzymujących się, uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr LIV/354/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem 

przedszkolnym w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 

Gmina Żurawica jest organem prowadzącym, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach 

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Żurawica jest organem 

prowadzącym, Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Marka Jaremczuka. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Marek Jaremczuk przedstawił 

projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla 

których Gmina Żurawica jest organem prowadzącym, omówił najistotniejsze jej elementy i powody jej 

podejmowania. 

Na obrady przybył radny Zdzisław Chytła. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w dyskusji zakończył dyskusję i przy pozytywnych opiniach 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których Gmina Żurawica jest organem prowadzącym. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/355/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie ustalenia trybu udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie 

Gminy Żurawica przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu 

kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby fizyczne 
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i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobierania 

i wykorzystania, Skarbnika Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

trybu udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez 

osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu kontroli prawidłowości ich 

pobierania i wykorzystania, omówiła najistotniejsze jej elementy i powody jej podejmowania. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Radny Leszek Cichy zwrócił uwagę na zapis §8 pkt. 2 i brak słowa „się” w treści tego punktu. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w dyskusji zakończył dyskusję i przy pozytywnych 

opiniach Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Żurawica przez osoby fizyczne i prawne inne 

niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 

z uwzględnienie wskazanego błędu pisarskiego w treści §8 pkt. 2. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/356/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Przemyskiego na 

przebudowę dróg powiatowych poprzez budowę chodnika w miejscowościach: Buszkowice, 

Buszkowiczki, Kosienice, Maćkowice, Wyszatyce, Bolestraszyce, Orzechowce, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Przemyskiego na przebudowę dróg powiatowych poprzez budowę 

chodnika w miejscowościach: Buszkowice, Buszkowiczki, Kosienice, Maćkowice, Wyszatyce, 

Bolestraszyce, Orzechowce, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Żurawica przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla powiatu Przemyskiego na przebudowę dróg powiatowych poprzez budowę chodnika 

w miejscowościach: Buszkowice, Buszkowiczki, Kosienice, Maćkowice, Wyszatyce, Bolestraszyce, 

Orzechowce, omówił wprowadzane tą uchwałą zmiany. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w dyskusji zakończył dyskusję i przy pozytywnej opinii 

Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Przemyskiego na przebudowę dróg 

powiatowych poprzez budowę chodnika w miejscowościach: Buszkowice, Buszkowiczki, Kosienice, 

Maćkowice, Wyszatyce, Bolestraszyce, Orzechowce. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/357/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii 

dróg gminnych, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Żurawica przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych, omówił usytuowanie przedmiotowej drogi na załączniku graficznym. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w dyskusji i pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii 

dróg gminnych. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za (w głosowaniu nie uczestniczył radny Ryszard Wojtowicz), 

uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/358/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 
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Żurawica i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Żurawica i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, Sekretarza Gminy 

Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Żurawica przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Żurawica i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną i omówił powody zmiany tej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w dyskusji zamknął dyskusję i przy pozytywnej opinii Komisji 

Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Żurawica i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/359/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żurawica, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żurawica, Skarbnika Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Żurawica i omówiła wprowadzone zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Żurawica. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w dyskusji zamknął dyskusję i przy pozytywnej opinii Komisji 

Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/360/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r., 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy na 2018 r., Skarbnika Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy na 2018 r. Zmienia się plan dochodów budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach 

i rozdziałach o kwotę 182 669,50 zł. Zmienia się plan wydatków budżetowych poprzez ich zwiększenie 

w różnych działach i rozdziałach o kwotę 1 038 669,50 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach 

o kwotę 356 000,00 zł. 

Zwiększa się planowany deficyt budżetu o kwotę 500 000,00 zł, do kwoty 3 845 757,49 zł. Deficyt zostanie 

pokryty przychodami z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 

3 845 757,49 zł. 

Zmniejsza się planowane przychody z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów o kwotę 3 088 537,49 zł 

z tego: 

- § 952. „Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym” w kwocie 3 088 537,49 zł. 

Zwiększa się planowane przychody budżetu o kwotę 3 588 537,49 zł z tego: 

- § 950 „Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy" w kwocie 3 588 537,49 zł. 
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Źródłem spłaty wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek będą przychody z wolnych środków, o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 1 742 80,00 zł. 

Zmniejsza się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek o kwotę 3 088 537,49 zł 

z tego: 

- na finansowanie planowanego deficytu w kwocie 1 345 757,49 zł. 

- na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie  

1 742 780,00 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem procedowanej uchwały. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał o umowę darowizny na przebudowę drogi działka nr 1819, co to jest za 

droga i kto udzielił darowizny? 

Skarbnik Gminy Żurawica odpowiedziała, że darowizny udzieliła osoba prywatna na wykonanie 

nawierzchni betonowej drogi na wskazanej działce, ulica boczna ul. 3-go Maja. 

Radny Zdzisław Chytła zapytał o zwiększenie wydatków na promocję jednostki samorządu terytorialnego 

oraz zwiększenie wydatków na remont budynku Urzędu Gminy Żurawica. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że jak informował na posiedzeniu poprzedniej sesji Rady Gminy 

będzie wykonywany remont podłogi na sali narad gdzie się obecnie znajdujemy i na ten cel przeznaczone są 

te środki. 

Wójt Gminy Żurawica Krzysztof Składowski odpowiedział, że informacji z różnych referatów jak i od 

Sekretarza Gminy, wskazywały na niedoszacowanie wydatków na prowadzone działania promocyjne, co było 

powodem zwiększenia przewidywanej kwoty wydatków na ten cel w tegorocznym budżecie. 

Radny Zdzisław Chytła wystąpił z wnioskiem formalnym dotyczącym działania polegającego na ułożeniu 

wodościeków przy ul. Wyszyńskiego i przesunięcia w uchwale dotyczącej zmian w budżecie na to zadanie 

dodatkowych środków, które nie zostaną wydatkowane na remonty ul. Kościuszki kwotę 15 000 zł oraz 5 000 

zł z puli środków radnego Macieja Gałuszki. Poprosił również o akceptację tego wniosku Radnego Macieja 

Gałuszkę. 

Radny Maciej Gałuszka poparł przedstawiony wniosek Radnego Zdzisława Chytły i wyraził ubolewanie, 

że nie może być realizowany z przyczyn formalnych obiecany remont ul. Kościuszki, stanowi to dla 

mieszkańców tej ulicy dużą niedogodność i budzi w śród nich duże niezadowolenie. 

Skarbnik Gminy Żurawica poinformowała, że wnioskowane przesunięcie środków nie wymaga 

podejmowania uchwały, a jedynie wymaga odpowiedniego zarządzenia wójta. Powoduje to, że wniosek 

Radnego Zdzisława Chytły stał się bezprzedmiotowym. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w dyskusji zamknął dyskusję i przy pozytywnej 

opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LIV/361/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 7 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, o zaplanowanych zagadnieniach do zrealizowania na kolejnych 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Radny Leszek Cichy stwierdził, że przy zmianach w budżecie gminy zachowana jest zasada, że środki 

przeznaczone dla danej miejscowości pozostają do wykorzystania w tej miejscowości, mogą jedynie zmieniać 

się zadania, na które są one wykorzystywane oczywiście z godnie z sugestiami radnych.  

Radny Krzysztof Jaroch zwrócił uwagę na problem zwisających gałęzi nad drogami utrudniającymi 

przejazd śmieciarek i odmawiania przez ich kierowców wjazdu w takie drogi z powodu możliwości 

uszkodzenia pojazdów. Ciecia takich drzew trzeba wymusić na mieszkańcach bez względu na to czy są na 

nich owoce, bo oczekiwanie do ich zbioru może jeszcze długo trwać a konieczne jest szybkie działanie. 

Poprosił o interwencję pracowników urzędu i doprowadzenie do możliwości przejazdu przez te drogi. 

Sołtys Bolestraszyc Stanisław Oleszek wskazał na interwencję mieszkańców w sprawie spływającej 

ziemi na drogę z terenu fortu i konieczność podjęcia jakiś działań zabezpieczających. Zapytał również o prace 
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związane z czyszczeniem rowu melioracyjnego przebiegającego przez miejscowość, kiedy one będą 

realizowane oraz prace związane z koszeniem poboczy dróg. 

Przewodniczący Rady potwierdził wskazany przez sołtysa stan rzeczy w zakresie spływu błota na drogę 

i poinformował, że na miejscu była już komisja, która oceniła powody takiego stanu rzeczy i zaproponowała 

wstępne rozwiązania. Wystąpiono również z pismem do Starostwa Powiatowego w Przemyślu o pomoc 

w rozwiązaniu tego problemu, gdyż droga graniczy z działką będącą własnością Starostwa Przemyskiego, 

a przebieg tej granicy jest niezgodny ze stanem rzeczywistym na gruncie. W trakcie obecnie prowadzonej 

modernizacji ewidencji gruntów granica ta zostanie poprowadzona według rzeczywistego przebiegu drogi 

i rów przydrożny stanie się częścią drogi gminnej, ale nastąpi to dopiero za jakiś czas. Mamy więc na razie 

problem formalny, który trzeba jakoś rozwiązać. Odniósł się również do sprawy czyszczenia rowu 

melioracyjnego i stwierdził, że jedyni wykonawcy, którzy chcieli wykonać tę pracę zażądali za jej wykonanie 

bardzo dużą kwotę pieniężną. Prowadzone są działania w celu znalezienia wykonawców tych prac za mniejsze 

wynagrodzenie lub ewentualne zlecenie tej pracy nowo zatrudnionym pracownikom z programów stażowych 

lecz mogłoby to nastąpić najwcześniej na przełomie miesiąca sierpnia i września. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski odniósł się do poruszonej sprawy utrzymania porządku na terenie 

Gminy Żurawica. Poinformował, że prosi o bezpośredni kont z Panią Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Gruntami Beatą Bartocha w celu ustalenia najpilniejszych prac do wykonania w tym 

zakresie i po ustaleniu ich zakresu będziemy starali się je realizować w miarę możliwości naszymi 

pracownikami, jak również zlecali ich wykonanie osobom i firmom zewnętrznym. Dotyczy to wszystkich 

miejscowości Naszej Gminy. 

Radny Maciej Gałuszka odniósł się do wykonanych i planowanych do wykonania prac na ulicy 

Kościuszki w Żurawicy i obietnic działań składanych w tym zakresie. Nawiązał również do sprawy 

przekazania przez mieszkańców wykonanej przez nich kanalizacji biegnącej do posesji wzdłuż tej ulicy 

i wykonanej na dwóch działkach części tej drogi jeszcze w 2016 roku. Zapytał, jakie zmiany nastąpiły, że 

obecnie nie można kontynuować prac na tej ulicy? Czy faktycznie obecnie brakuje środków w budżecie i czy 

nie zaistnieje sytuacja jak w roku ubiegłym, że budżet został wykonany ze znaczną nadwyżką? 

Wójt Gminy odnosząc się do poruszanych zagadnień poinformował, że tegoroczny budżetu gminy po 

stronie dochodów został znacząco pomniejszony w związku ze zmianą regulacji prawnych dotyczących 

opodatkowania elektrowni wiatrowych i prawdopodobnie konieczne będzie również zwrócenie jeszcze 

znacznej kwoty wpłaconego podatku za lata poprzednie. Nie można więc obecnie mówić o jakichś 

nadwyżkach finansowych możliwych do rozdysponowania na dodatkowe działania, a możliwe, że będziemy 

musieli ograniczyć środki na planowane jeszcze do wykonania zadania. Na początku kadencji 

podejmowaliśmy różne działania drogowe by znacząco poprawić w tym zakresie istniejącą infrastrukturę. 

Lecz nie było również tajemnicą, że znaczące środki z RPO będą ruszały w okolicach trzeciego roku kadencji 

i przemierzaliśmy się do poważnych inwestycji, które były konieczne do podjęcia. Gmina musi przede 

wszystkim realizować powierzone jej zadania własne i przy niewystarczających środkach finansowych 

konieczne jest ich hierarchizacja według priorytetów wykonania. Rok 2017 to początek dużych inwestycji 

wodociągowych i kanalizacyjnych, a podjęcie tych działań musiało odbić się na ograniczeniach wydatków na 

pozostałe działania w tym i drogowe. Wracając do remontu ul. Kościuszki należy stwierdzić, że prowadzone 

początkowe prace, jako remonty, wymagały jedynie zgłoszenia i złożenia oświadczenia o prawie do 

dysponowania gruntem. Dopiero przy obecnym wniosku na dalszą przebudowę okazało się, że na jednej 

z działek dysponujemy jedynie prawem samoistnego władania, co obecnie zostało uznane przez służby 

Starostwa Powiatowego w Przemyślu za niewystarczające do dysponowania tym gruntem na cele 

inwestycyjne. W tym stanie prawnym nie można było kontynuować prac budowlanych na tej ulicy. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki zapoznał radnych z sentencją postanowienia Starosty 

Przemyskiego, stwierdzającą, że prawo samoistnego władania nieruchomością nie daje podstaw do 

dysponowania taką nieruchomością na cele budowlane. 

Mieszkaniec ul. Kościuszki Pan Pobidyński ustosunkował się do obecnej sytuacji i stanu prawnego 

dotyczącego możliwości realizacji dalszego remontu ul. Kościuszki, omówił ogólnie przebieg realizacji 

inwestycji budowy własnego budynku mieszkalnego, przedstawił swoje stanowisko w zakresie przekazania 

kanalizacji na rzecz gminy i wystąpienia obecnie z wnioskiem o zwrot przekazanej kanalizacji na rzecz gminy. 

Wójt Gminy poprosił Pana Pobidyńskiego o pisemne przedłożenie swojego wniosku do Urzędu Gminy 

w celu jego dalszego procedowania. 
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Radny Zdzisław Chytła wskazał na problem z właściwym utrzymaniem wybudowanych chodników 

i wodościeków, które zaczynają zarastać trawą, co wynika również z sytuacji pogodowej w bieżącym roku. 

Należy przyśpieszyć prowadzone w tym zakresie prac, by jak najszybciej wykosić trawy i wyczyścić 

wodościeki. Trzeba również uaktywnić mieszkańców by zaczęli dbać o swoje otoczenie. 

Wójt Gminy ponowił informację o zgłaszanie wszystkich zauważonych problemów z utrzymaniem 

porządku w gminie w celu możliwości ich jak najszybszego rozwiązania siłami własnymi lub poprzez zlecenie 

ich wykonania. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał o powody wydania biuletynu informacyjnego, który przy poprzednich 

wydaniach był bardzo krytykowany i jego jednostkowy koszt wydania? 

Wójt Gminy stwierdził, że poprzednio wydawane cyklicznie „Wiadomości Żurawickie” zawierały wiele 

mało istotnych elementów. Obecne jednorazowe wydanie biuletynu informacyjnego zawiera najistotniejsze 

merytoryczne informacje o zrealizowanych w obecnej kadencji przedsięwzięciach i jest wydawnictwem 

o innym charakterze i formule. Co do jednostkowego kosztu wydania biuletynu, informacja ta po jego 

ustaleniu zostanie przekazana Panu Radnemu. 

Mieszkaniec ul. Kościuszki Pan Pobidyński zwrócił się z prośbą o podjęcie jakiś doraźnych działań 

poprawiających stan i przejezdność ul. Kościuszki. 

Wójt Gminy stwierdził, że działania takie zostaną na pewno podjęte przez Kierownika Referatu 

Infrastruktury. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Jaremczuk stwierdził, że wydanie biuletynu informacyjnego 

jest bardzo potrzebne, by zawarte w nim informacje mogły dotrzeć do wszystkich mieszkańców gminy, 

również tych, którzy nie korzystają z informacji przekazywanych w formie elektronicznej, by wszyscy mieli 

prawdziwe informacje o pracy Rady i Urzędu Gminy Żurawica i nie musieli czerpać wiedzy z różnego rodzaju 

pogłosek i często przekazywanych błędnych informacji. 

Radny Maciej Gałuszka zgodził się ze stwierdzeniami Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, lecz 

podkreślił, że zawiera ona same sukcesy i pozytywne działania, nie zawiera on zadań, których nie udało się 

zrealizować. 

Radny Leszek Cichy stwierdził, że należy się cieszyć z osiągnieć inwestycyjnych obecnej kadencji rady 

i  wyników finansowych, a szczególnie zmniejszenie zadłużenia kredytowego i nie zaciąganiem nowych 

zobowiązań. Oczywiście nie wszystkie zamierzenia można było zrealizować i we wszystkich 

miejscowościach istnieją jeszcze ważne do zrealizowania potrzeby. Tyko wspólne działanie wszystkich 

radnych pozwala osiągać tak zadawalające rezultaty i taki sposób działania powinien być kontynuowany, 

a osiągane efekty będą jeszcze bardziej zadawalające. 

 

Ad. punktu 8 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef Pukajło zamknął 

obrady LIV sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

 

Protokół sporządził:                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

Ryszard Kostelecki                                                                                               Józef Pukajło                            

 


